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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 11/2009   w dniu 17 lipca 2009r.          
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 18:20 

  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 
1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

2. Jerzy Springer 
- Wiceprzewodniczący   Komisji Obecny 

3. Irena Wojewódzka – Kucz 
- Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. 
 Andrzej Wieczorek Obecny 

6. 
 Wiesław Ewertowski Obecny 

7. Grzegorz Owczarzak Obecny 

8. Jerzy Piasecki Obecny 

9. Andrzej Bielecki Obecny 

10. Krzysztof Migasiewicz Nieobecny 

11. Michał Piechocki Nieobecny 

12. Zbigniew Grabowski Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Krzysztof Migasiewicz 
2. Michał Piechocki  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Tomasz Kranc – Wicestarosta Wągrowiecki 
2. Robert Torz – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg  
3. Radosław Kubisz - Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju 
4. Małgorzata Klessa – Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 
5. Mariusz Kutka – dziennikarz Głosu Wągrowieckiego    

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu z 2 poprzednich posiedzeń 
2. Stan realizacji zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych, wojewódzkich i liniach 

kolejowych ulokowanych na terenie powiatu wągrowieckiego. 
3. Ocena realizacji zadań remontowych, inwestycyjnych oraz zakupów materiałów i wyposażenia 

zaplanowanych do realizacji w 2009 roku wraz z określeniem pozyskanych środków 
zewnętrznych (krajowych i unijnych). 

4. Adaptacja budynku bursy – przystosowanie na WPOW i internat SOSW  
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5. Stan realizacji zadań i gospodarowanie w 2009 roku Powiatowym Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej   

6. Zakończenie posiedzenia  
 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 

Przewodniczący Komisji zaprezentował odpowiedzi Zarządu Powiatu na zapytania i wnioski 
dotyczące: 

• procedury dokonania przekształceń samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  
w spółkę kapitałową, 

• audytu cieplnego 4 jednostek powiatowych działających przy ulicy Kościuszki w Wągrowcu, 
• terminowości opłat za wynajem pomieszczeń w ZSP nr2 w Wągrowcu przez UAM Poznań, 
• określenia zbliżonych do realnych kosztów realizacji w ZOZ Wągrowiec projektu 

współfinansowanego ze środków UE.    
 

3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 
 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołów z dwóch 
poprzednich posiedzeń Komisji 

 
Posiedzenie komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził przewodniczący Komisji 
Sławomir Maciaszek. Podczas posiedzenia obecnych było 10 członków Komisji Finansów, 
Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu oraz  goście zaproszeni na posiedzenie /lista 
obecności stanowi załącznik do protokołu/. Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu quorum, 
przyjęciu jednogłośnym protokołów z dwóch poprzednich posiedzeń Komisji, S.Maciaszek oddał 
głos gościom  w celu realizacji tematyki posiedzenia.  
 

 
2. Stan realizacji zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych, wojewódzkich  

i liniach kolejowych ulokowanych na terenie powiatu wągrowieckiego - R.Torz 
 

Dyrektor PZD na wstępie poinformował zgromadzonych, że nie posiada informacji na temat 
dróg wojewódzkich, natomiast postara się szczegółowo omówić sytuację na drogach 
powiatowych.  Zakupy usług remontowych – remonty cząstkowe podpisano umowę na kwotę 
276.586,20zł. Jeśli chodzi o remonty dróg umowa opiewa na kwotę 1.513599,42zł.  
Remonty dróg w 2009 roku dotyczą następujących odcinków komunikacyjnych: 

• Gmina Wągrowiec(410.832zł) 
- Marcinkowo – Ochodza  
- miejscowość Żelice 
- miejscowość Grylewo  

• Miasto i Gmina Skoki (319.594zł) 
- Jabłkowo – Nowiny  

• Gmina Mieścisko (474.288zł) 
- Budziejewko – Nieświastowice 
- Żabiczyn – Mieścisko    

• Miasto i Gmina Gołańcz  (308.885zł) 
- Czesławice – Buszewo  
- Panigródz – droga wojewódzka nr 241 

 
Dokonano zakupu materiałów – prefabrykatów za łączną kwotę 514.243,94zł – (z gminami 
roboty budowlane 388.452,76 zł i materiał 125.791,76zł). Materiały te poszły na chodniki do:  

• Gmina Wapno (29.431zł) 
- miejscowość Wapno  

• Gmina Mieścisko (26.769,24zł) 
- miejscowość Nieświastowice 
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• Miasto i Gmina Gołańcz (69.591,24zł)  
- miejscowość Rybowo   
- miejscowość Grabowo  
- miejscowość Czeszewo  

 
W 2009 realizowane były i są roboty budowlane na chodnikach w następujących jednostkach: 

• Gmina Damasławek (50.281zł) 
- miejscowość Stępuchowo   

• Miasto i Gmina Gołańcz (18.226zł)  
- miejscowość Gołańcz – ul. Walki Młodych    

• Gmina Wągrowiec  (179.303zł) 
- miejscowość Runowo  
- miejscowość Potulice  
- miejscowość Grylewo  

• Miasto Wągrowiec (140.640zł) 
- ulica Janowiecka  

Dyrektor przedstawił % wartość udziału gmin w zadaniach remontowych. Następnie omówił 
zadania inwestycyjne, na które zostaną ogłoszone przetargi i tak są to:  

- ul.Bartodziejska w Wągrowcu (budowa ronda z przebudową przejazdu kolejowego przez 
PKP, oszczędności ok. 100.000zł za użytkowanie gruntów po dyskusjach z PKP), 

- ul.Antoniewska w Skokach (projekt – dokumentacja opracowanie do końca listopada 
2009r.),  

- Wapno – Damasławek (opracowywanie dokumentacji budowlanej, decyzja środowiskowa, 
wykup gruntów).  

R.Kubisz  przedstawił informacje z Urzędu Marszałkowskiego dotyczące przebudowy linii 
kolejowej Poznań – Wągrowiec- Gołańcz. Inwestycja podzielona została na II etapy: 
I etap – Poznań Wschód – Wągrowiec, 
II etap – Wągrowiec – Gołańcz.  
I etap inwestycji wyniesie 175.000.000zł (76,9% wkład UE / reszta stanowi wkład własny 
PKP). Realizacja inwestycji nastąpi na zasadzie „zaprojektuj i buduj” w latach 2010 – 2012.  
W ciągu 6 miesięcy ruch szynowy na trasie zostanie zamknięty. Na ten czas wprowadzony 
zostanie zastępczy transport osób. Prędkość podróży wzrośnie do 120km/h , a przejazd  
z Wągrowca do Poznania skróci się do 53 minut. Centralna sterownia linii zlokalizowana 
zostanie w nastawni przy ulicy Kościuszki. Rewitalizacja nie obejmuje budynków stacyjnych, 
które PKP przekazać chce nieodpłatnie gminom. Na peronach powstaną jedynie wiaty 
przystankowe. II etap obejmować będzie odcinek Wągrowiec – Gołańcz, ale nie ma jeszcze 
żadnych informacji na ten temat. 
 
O godzinie 17.00 Przewodniczący zarządził przerwę.        
  

3. Ocena realizacji zadań remontowych, inwestycyjnych oraz zakupów materiałów i 
wyposażenia zaplanowanych do realizacji w 2009 roku wraz z określeniem 
pozyskanych środków zewnętrznych (krajowych i unijnych) – R.Kubisz 

 
 
Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju omówił działania podejmowane w jednostkach 
powiatowych, tj.: 

• I Liceum Ogólnokształcące w Wągrowcu (w realizacji boisko wielofunkcyjne do piłki 
nożnej, ręcznej, koszykówki, tenisa, oświetlenie i ogrodzenie  w ramach programu 
„Blisko boisko” – 380.000zł – wymiary 44x24 metry – termin zakończenia X.2009r.; 
remont kominów w starej części szkoły – 3 przetarg na wybór wykonawcy), 

• ZSP nr 2 w Wągrowcu (złożono wniosek o termomodernizację budynku do WRPO o 
wartości 1,6mln zł- docieplenie stropów i wymiana okien – plan realizacji 2010r.),  

• Wielofunkcyjna Placówka Opiekuńczo Wychowawcza (złożono wniosek do WRPO o 
wartości 5,4mln zł), 
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• Stacja Kontroli i Obsługi Pojazdów (rozbudowa stanowiska do badań samochodów 
ciężarowych – 168.000zł), 

•  Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych (do złożenia wnioski na remont dróg 
Kuszewo – Jaroszewo, Niemczyn – Stępuchowo), 

 
R.Kubisz omówił ponadto stan realizacji projektów miękkich, plany dotyczące złożenia 5 
wniosków na projekty społeczne (ekologiczne, edukacyjne, sportowe), a także plany 
remontowe w jednostkach oświatowych powiatu (załącznik do protokołu). 
 
I.Wojewódzka-Kucz zapytała o przenosiny 3 oddziałów szkolnych SOSW na czas 
remontu w budynku bursy szkolnej, gdzie aktualnie oddziały te są ulokowane. T.Kranc 
wyjaśnił, że dyskutowane są 3 warianty lokalizacyjne dla wspominanych 20 uczniów:  

• pomieszczenia w ZSP nr1 w Wągrowcu (trudności wynikające z braku w pobliżu 
tych pomieszczeń toalet), 

• pomieszczenia w ZSP nr2 w Wągrowcu (odmowa dyrektora), 
• pomieszczenia po Wydziale Komunikacji przy Stacji Kontroli Pojazdów 

Samochodowych (małe pomieszczenia i korytarze). 
J.Springer wyrażał zaskoczenie stanowiskiem  dyrektora Purczyńskiego z ZSP nr 2.  
T.Kranc uważa jednak, że wariant ten wchodzi nadal do dyskusji – Zarząd nie odrzuca 
tego wariantu, tym bardziej że są wolne pomieszczenia po kończącym swoje działanie  
w Wągrowcu UAM Poznań. 
 
  

4. Adaptacja budynku bursy – przystosowanie na WPOW i internat SOSW –I.Brudz 
 

Informacja na piśmie od Dyrektora nieobecnego na posiedzeniu dostarczona radnym.  
 

5. Stan realizacji zadań i gospodarowanie w 2009 roku Powiatowym Funduszem 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej – M.Klessa   

 
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa  M.Klessa przedstawiła 
realizację planu finansowego na 2009 rok (załącznik do protokołu). Główne zadania dotyczyły: 
programu utylizacji odpadów azbestowych, realizacja ogólnopolskiego konkursu plastycznego 
EKOIMPRESJE, rekultywacja złoża filtracyjnego w Antoniewie, dokumentacja dotycząca 
rekultywacji wód Strugi Gołanieckiej, dotacje na termomodernizację budynków jednostek 
powiatowych, zieleń przy jednostkach powiatowych.      
Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego tematu. 
 
O godzinie 17.45 obrady opuszcza M.Klessa i R.Kubisz.   
 

6. Podsumowanie i zakończenie posiedzenia  
 
Przed zakończeniem posiedzenia Przewodniczący Komisji S.Maciaszek odczytał prośbę  
o opinię dotyczącą projektu uchwały o współpracy Powiatu Wągrowieckiego z Rejonem 
Czeronoarmijskim na Ukrainie.  T.Kranc zaprezentował uzasadnienie uchwały.  Uchwała ma 
związek ze zbliżającą się z uroczystą I częścią sesji Rady Powiatu Wągrowieckiego, na której 
to planuje się podpisać stosowane porozumienie. Radny J.Piasecki poprosił o przerwę – 
radny zgłaszał chęć zapoznania się z treścią uchwały, która nie powinna – według radnego 
być wprowadzana w trybie nagłym. Po wznowieniu posiedzenia, radny J.Sulikowski zapoznał 
wszystkich obecnych z początkami współpracy z Ukrainą. Wstępnie uchwała wywoływała 
wątpliwości wśród radnych co do braku zapisów dotyczących finansowania partnerstwa. 
Wezwany ponownie przez T.Kranca Radosław Kubisz omówił ogólnie źródła finansowania 
działań w partnerstwie. Jednak - według R.Kubisza - podstawą do działań jest umowa 
partnerska. Forma uchwały jest szablonowa i podobna do powiatu chodzieskiego, w którym 
wcześniej została podjęta. S.Maciaszek pytał o uchwałę podjętą wcześniej (10 lat temu)  
z powiatem Luneburg w Niemczech. R.Kubisz potwierdził, że była ona w prawie identycznej 
formule bez podawania żadnych kwot. Radny J.Springer poddawał pod dyskusje pytanie: czy 
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taka uchwała nie powinna być głosowana na komisjach i z takim wynikiem-opinią  iść na sesję 
bez  głosowania jej na sesji.  
Ostatecznie dyskusja została zakończona wypracowaniem 2 wniosków i opinii na temat 
uchwały.    
 
   
Wnioski:  
1. Komisja Finansów wnioskuje do Zarządu Powiatu o przedstawienie formy i wprowadzenie 
ewentualnych propozycji zadań do projektu budżetu na 2010r. w odniesieniu do współpracy 
międzynarodowej Powiatu Wągrowieckiego (J.Springer)   
(10 obecnych - 10 – ZA)  
 
2. Komisja Finansów wnioskuje do Zarządu Powiatu o wprowadzenie do tematyki sfer zadań 
publicznych organizacji pożytku publicznego tematu współpracy międzynarodowej i podanie 
tego faktu do publicznej wiadomości. (S.Maciaszek) 
(10 obecnych – 10-ZA)  

 
OPINIA - POZYTYWNA  
(10 obecnych: 7 - ZA/ 1 - PRZECIW / 2 - WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ OD GŁOSU) 
Radny J.Piasecki głosujący przeciw projektowi uchwały - zgłaszał dodatkowo do protokołu 
odrębne zdanie- radny  nie zgadza się z procedurą wprowadzenia projektu uchwały pod 
obrady Komisji. 
 
T.Kranc poinformował radnych o sytuacji ZOZ w Wągrowcu po ostatnim posiedzeniu Rady 
Społecznej Szpitala. Strata szpitala na działalności podstawowej sięga już prawie 2.000.000zł. 
Sytuacja nie jest dobra. W miesiącu wrześniu br. planowane jest posiedzenie Komisji 
Finansów dotyczące szpitala.  
Radny J.Piasecki przypomniał sprawę wprowadzenia nowych kierunków kształcenia w ZSP nr 
2 w Wągrowcu. Radny przedstawił zgromadzonym fakt, że nowe kierunki nie były 
konsultowane z Powiatową Radą Zatrudnienia.    

  
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 18:20 
 

4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 

4.1 Zapytania 
 Nie odnotowano  
 
4.2 Opinie 
 Opinie dotyczące analizowanego projektu uchwały odnotowano w przebiegu dyskusji.  

 
4.3 Stanowiska 
 Nie odnotowano  

  
4.4 Wnioski 
1. Komisja Finansów wnioskuje do Zarządu Powiatu o przedstawienie formy i wprowadzenie 
ewentualnych propozycji zadań do projektu budżetu na 2010r. w odniesieniu do współpracy 
międzynarodowej Powiatu Wągrowieckiego (J.Springer)   
(10 obecnych - 10–ZA)  
 
2. Komisja Finansów wnioskuje do Zarządu Powiatu o wprowadzenie do tematyki sfer zadań 
publicznych organizacji pożytku publicznego tematu współpracy międzynarodowej i podanie tego 
faktu do publicznej wiadomości. (S.Maciaszek) 
(10 obecnych – 10-ZA)  
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  ____________________________                            _____________________ 

         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji    

 


